
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

az Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottság 
2011. január 17-én 15.00 órai kezdettel megtartott nyílt üléséről

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Oktatási,  Kulturális, 
Közbiztonsági és Sport Bizottság 2011. január 17-én 15.00 órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal 
dísztermében megtartott nyílt üléséről.

Jelen vannak: Borbás Elvira elnök, Dzsupin Imréné tag, Baloghné Dobó Hajnalka tag, Orosz János 
tag, Dr. Pácziné Félix Anna tag.

Meghívottak: Juhász Sándor polgármester, Szalai  Gábor  SzKB  elnök,  Sasvári  Istvánné  iskola 
igazgató, Devecz Gyuláné, Borbély Pál, Pozbai Tibor, Petykó Tamás, Szente Béla 

Borbás  Elvira  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,  a  bizottsági  ülést  15.00  órakor  megnyitja. 
Megállapítja, hogy 5 bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A  jegyzőkönyvvezetésére  Czékus  Józsefnét,  a  jegyzőkönyv  hitelesítésére  Dzsupin  Imréné 
bizottsági tagot kéri fel. 

Az  Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  a  jegyzőkönyvvezető  és 
jegyzőkönyv-hitelesítő személyére tett javaslatot 5 igen szavazattal elfogadta.
 
A bizottság elnöke javasolta elfogadásra az alábbi napirendi pontokat:

1. Közbiztonság bővítése – vitaindító megbeszélés
2. Tájékoztató a könyvtárról

Az Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottság a napirendi pontokra tett javaslatot 
5 igen szavazattal elfogadta.

1.   napirendi pont: Közbiztonság bővítése – vitaindító megbeszélés  

Borbás Elvira  bizottság elnöke: Köszönti  Borbély Pál,  Pozbai  Tibor  és  Petykó Tamás  urakat. 
Petykó  Tamás  megkereste  a  Polgármester  Urat  egy  javaslattal.  A javaslata,  hogy  bővítsék  a 
közbiztonságot.  Elmondja,  hogy  Monorierdőn  -  a  saját  és  a  lakosság  tapasztalata  is  az  -  a 
közbiztonság sokat javult,  ami köszönhető a körzeti  megbízottnak és a polgárőrségnek.  Borbély 
Páltól  kérdezi,  hogy tudnák-e  bővíteni  a  rendőri  állományt  Monorierdőn,  mivel  egy főnek elég 
nehéz ellátni a feladatot?
Megkéri Petykó Tamást, hogy mondja el azt, amit a Polgármester Úrnak is elmondott.

Petykó Tamás: Azt javasolta a Polgármester Úrnak, hogy a lakosokkal együtt, a polgárőrséget is 
segítve  kellene  megoldani,  megszervezni,  hogy a  településen  két  rendőr  legyen másodállásban, 
személygépkocsival.  Ennek  az  anyagi  forrását  szerinte  a  következőképpen  lehetne  megoldani: 
Monorierdő lakosságszáma 4200 fő, 1600 fő heti 200.- Ft-ot befizetne egy alapítványnak, amiből a 
két rendőr minden nap este 22.00 órától,  reggel 6.00 óráig a településen tudna lenni.  Ez volt  a  
javaslata a Polgármester Úr felé és Borbély Úrtól is kérdezte, hogy tud-e ehhez autót biztosítani, aki 
szintén pozitívan állt a bővítéshez. Az alapítványhoz befolyt összegből a polgárőrséget is lehetne 
támogatni. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: Kérdezi, hogy kik vállalnák fel a koordinálást?



Petykó Tamás: Ehhez mindenféleképpen létre kellene hozni az alapítványt, amibe benne lenne a 
rendőrség, az önkormányzat és a munkát ő is szívesen vállalja.

Borbély Pál: Monoron most épült ki egy térfigyelő rendszer, amit két ütemben hajtanak végre, az 
első ütemben 16 a második ütemben 19 kamerát fognak felszerelni, ami összesen 35 kamera. A 
legmodernebb  kamerák,  rádiófrekvenciával  működnek,  jeltovábbítást  takarnak.  November  9-én 
helyezték el az elsőket és az a tapasztalat, hogy a kamerák látóköréből a bűnözők visszavonulnak. A 
második ütembe elhelyezésre kerülő 19 kamera szinte Monor teljes területét le fogja fedni a kamera 
rendszer.  A  polgármester  urakkal  beszéltek,  hogy  a  bűnözők  ki  fognak  tolódni  a  környező 
településekre. Azon kell gondolkodniuk a településeknek, hogy ezeket a bűnözőket hogyan fogják 
kordában  tartani.  A rendőrkapitányságnak  az  az  álláspontja,  hogy komplett  térfigyelő  rendszert 
szeretnének kiépíteni az egész kistérséget bevonva. Át kell gondolni, hogy a településeknek milyen 
erőforrásaik  vannak,  egy kamera  felszerelése  1,8  M Ft-ba  kerül.  Nyilván  a  kisebb  települések 
komplett  rendszert  nem tudnak felszerelni,  üzemeltetni,  ezért  azt  gondolták,  hogy a  kamerákat 
Monorra egy térfigyelő központba kellene irányítani,  mely egy elosztott  költségvetésű, nagyobb 
településen lévő intézmény lenne és a települések el kell gondolkodni, hogy tudnának hozzájárulni 
ezekhez  a  kamerákhoz.  Amennyiben  Monorierdő  mégsem  gondolkodik  térfigyelő  kamerákba, 
hanem Petykó Úr javaslatát fogadná el, úgy támogatni fogják, hozzá tudnak járulni benzinnel és 
autóval  az  elgondoláshoz.  Azt  kell  eldönteni  a  Polgármester  Úrnak  és  a  képviselőknek,  hogy 
mennyire szeretnék a közbiztonságot és mennyire tudnák támogatni. A kapitányságnak jelenleg Üllő 
városával van egy megállapodása, szabadidős rendőröket foglalkoztatnak heti három alkalommal. A 
szabadidős  rendőröknek  bruttó  1.800.-  Ft-ot  fizetnek  óránként.  Monorierdőnek  is  el  kell 
gondolkodnia, hogy tudnak-e 1.800.- Ft-ot fizetni. A Polgármester Úrral azt beszélte meg, hogy 
bruttó 1.000.- Ft/óráért tudnak alkalmazni szabadidős rendőrt. Azt is át kell gondolni, hogy mikor és 
hány alkalommal szeretnék. Úgy gondolja, heti két alkalom megfelelő lenne. Heti két alkalommal 
két  rendőr  12 órában való foglalkoztatása havonta bruttó  192 E Ft-ra  jönne ki,  ami számításai 
szerint éves szinten 2 M Ft-ba kerülne. Úgy gondolja, hogy megfelelő tájékoztatás mellett egy 4200 
fős  településen   ez  nem  lehet  akadály.  Monorierdő  Önkormányzata  a  Pest  megyei  Rendőr-
főkapitánysággal kötne egy megállapodást szabadidős rendőr foglalkoztatására,  ennek a keretében 
az önkormányzat kötne egy szerződést a rendőrrel is, amelynek alapján a megbízási szerződéses 
rendőri tevékenységet végezné. Azt kell eldönteni, hogy a 2 M Ft-ot előtudják-e teremteni, illetve 
akarnak-e plusz rendőröket foglalkoztatni. 

Juhász Sándor polgármester: A heti két alkalom nem meghatározott két napon lenne, hogy ne 
lehessen tudni, hogy mikor vannak kint szolgálatban a rendőrök. 

Pozbai  Tibor: A Polgármester  Úr  elmondta,  hogy  a  kiszámíthatatlanság  a  lényeg.  December 
hónapban egyetlen bűncselekmény történt Monorierdő területén. Jó ötlet a szabadidős rendőr, de a 
polgárőröknél is be lehetne vezetni a délutáni műszakot. Ez többlet költséggel járna. Az üzemanyag 
ára jelenleg 371.- Ft/l. Személyes tapasztalata, hogy éjszakánként 50-60-70 km-t is megtesznek. Ez 
alapot ad arra, hogy az éves 600 E Ft-os támogatás emelését kérjék. Arra kéri a bizottsági tagokat,  
hogy támogassák a kérést és állítsanak fel egy fontossági sorrendet a szervezetek vonatkozásában. 
Úgy gondolja, hogy kordában tudják tartani a bűnözést fokozott szolgálattal, de ehhez szükség van 
a  segítségre.  Többször  előfordult  már,  hogy  későn  kapott  meg  információkat.  Arra  kéri  a 
jelenlévőket,  ha  hallomásból  is,  de  értesülnek  bűncselekményről,  akkor  értesítsék.  Az  iskola 
környékén több cselekmény is történt olyan gyerekek részéről, akik már nem 14 évesek, hanem 
túlkorosak. Kéri a jelenlévőket, hogy a törvény erejével szorítsák vissza ezeket az eseményeket, 
mert van rá lehetőség, hogy kiemeljék őket  a családból, az iskolából. 

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: Négy  javaslat  hangzott  el.  Az  első  javaslat  Petykó  Tamás 
javaslata, az önkormányzat és a rendőrség összefogásával alapítvány létrehozása útján működne. A 



második Borbély Pál  Úr javaslata  szerint  a  kamera térfigyelő rendszer  elhelyezése,  a  harmadik 
javaslat  a szabadidős  rendőr  foglalkoztatása,  a  negyedik javaslat  volt  a  polgárőrség bővítése és 
anyagi támogatása. Kéri, hogy a jelenlévők fejtsék ki véleményüket. 

Petykó Tamás: Az alapítványt  azért  javasolta, mert ha kiszámolják, hogy 1600 fő fizet hetente 
200.-  Ft-ot,  akkor a  2  M Ft,  amit  Borbély Úr mondott,  egy hónap alatt  jönne össze.  Ebből  az 
összegből,  mint  ahogy mondta  is,  a  polgárőrséget  is  lehetne támogatni,  sőt  a  rendőrségtől  sem 
kellene csak az autót kérni és a benzint tudnák finanszírozni.

Szente  Béla  tag: Kérdése,  hogy ha  a  lakosság  nem 200.-  Ft-ot  fizetne,  hanem többet,  akkor 
lehetséges-e, hogy a rendőrök nemcsak heti két alkalommal teljesítenének szolgálatot Monorierdőn.

Borbély Pál:  Minden település próbálja magát védeni. Arra nem tud ígéretet tenni, hogy a hét 
minden napján a településen plusz rendőr lesz, azt tudja, hogy heti két alkalommal a két-két fő  nem 
okoz problémát.

Petykó Tamás: Ha az alapítványnál úgy gyűlik az összeg, akkor a kamera rendszert is ki lehet 
építeni. A polgárőrséget nem szabad elfelejteni és a lehetőségekhez képest támogatni.

Juhász Sándor polgármester: A lakosságot erről tájékoztatni kell, jelezzék az önkormányzat felé 
azt, hogy ki járul hozzá. Egy közvélemény kutatást  kellene végezni, hogy megtudják mennyien 
csatlakoznának a  kezdeményezéshez.  Ha csatlakozna 800 lakás,  az  már  jó  lenne.  Ha tavasszal 
jönnek a hétvégi ház tulajdonosok, a többsége fog csatlakozni. 

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: Kérdezi  Pozbai  Tibort,  hogy  a  polgárőrségnek  mennyi  a 
létszáma?

Pozbai Tibor: Jelenleg a külsős tagokkal együtt 50 fő, 43 fő állandó és 7 fő külsős tag van. A 
külsős  tagok  semmilyen  kötelezettséggel  nem rendelkeznek,  ritkán  –  alkalomszerűen  látnak  el 
szolgálatot. A többi tag az Országos Polgárőrszövetségnél be van jegyezve. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: Azért kérdezi, mert látja azt, hogy dolgoznak, de jó lenne, ha a 
fiatalok is csatlakoznának, lehetne jobban népszerűsíteni.

Pozbai  Tibor: Ha  valaki  önkéntes  alapon  nem  érzi  ennek  szükségszerűségét  azt  nem  lehet 
kényszeríteni.  Tapasztalata,  hogy  aki  önként  lett  polgárőr  az  ma  is  szolgálatot  teljesít,  akit 
rábeszéltek,  az  elment.  Szerinte  az  50  fő  bőven  elegendő,  de  azokat  támogatni  kell,  hogy az 
eredményességet fenn lehessen tartani.

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: A  lakosságot  tájékoztatni  kell  mind  a  négy  lehetőségről, 
közvélemény kutatást kell végezni. Az újságban közzé kellene tenni, majd a település különböző 
részein ládákat kellene elhelyezni, ahol a lakosság kinyilvánítaná a véleményét. 

Szente Béla tag: Javasolja, hogy ha pozitív, ha negatív a vélemény, egy lakossági fórumot kellene 
létrehozni és ott  el lehetne mondani az itt elhangzottakat,  és akkor a lakosok döntenének, hogy 
melyiket valósítsa meg az önkormányzat. 

Borbás Elvira bizottság elnöke: Elfogadja, de első lépésként az újságon keresztüli tájékoztatást 
javasolja.  Az önkormányzatnak  véges  a  költségvetése  és  nincs  arra  pénz,  hogy a  közbiztonság 
fejlesztésére  további  forrásokat  különítsenek  el,  ezért  mindenképpen  a  lakosság  segítségét  kell 
igénybe venni. Ezért az a javaslata a bizottság felé, hogy a Monorierdői Hírmondóban számoljanak 
be az itt elhangzottakról és kérjék a lakosság véleményét. A bizottság tagjainak segítségét kéri a 



vélemények  kiértékelésében  egy  rendkívüli  bizottsági  ülés  keretében,  és  ennek  függvényében 
döntenének arról, hogy szervezzenek-e lakossági fórumot. 

Juhász Sándor polgármester: Monorierdőn első körben kb. 10-15 kamerára lenne szükség. Ha 10 
kamerával számolnak az 18 M Ft. Az üzemeltetés is költség, ha közösen is üzemeltetnék, nem 
kerülne Monorierdőnek óránként 1.000.- Ft-ba. A kamerákról jelen helyzetben nem lehet beszélni a 
költségek miatt. 

Borbály Pál: Javasolja, hogy a hírmondó végére tegyenek szórólapot, amin rögtön véleményt adhat 
a lakosság.

Borbás Elvira bizottság elnöke: Köszöni szépen a hozzászólást és kérdezi a bizottságot, hogy az 
előzőekben általa elmondottakkal  egyetértenek-e? Kéri, hogy szavazzanak.

Az Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  5  igen  szavazattal  a  javaslatot 
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének
Oktatási, Kulturális, Közbiztonsági és Sport Bizottsága

1/2011. (I.17.) OKKSB.
határozata

közbiztonság bővítésének lehetőségeiről

Az  Oktatási,  Kulturális,  Közbiztonsági  és  Sport  Bizottság  javasolja  a  Képviselő-
testületnek,  hogy  a  közbiztonság  bővítésének  lehetőségeiről  a  Hírmondó  újság 
következő számában tájékoztassa a lakosságot és kérje ki véleményüket. 

Határidő: 2011. február 12.
Felelős: Borbás Elvira OKKSB elnöke

Borbás Elvira  bizottság elnöke: A napirendet  lezárták,  de  mivel  a  rendőrség képviselői  jelen 
vannak  el  szeretné  mondani,  hogy az  iskolában  és  a  környékén  egyre  gyakrabban  előfordul  a 
cigarettázás,  kábítószerezés.  Kéri  a  rendőrségtől,  hogy  a  DADA program  bevezetését.  Ezelőtt 
körülbelül három évvel már volt az iskolában, amiből nagyon sokat tanultak a gyerekek.

Sasvári Istvánné iskola igazgató: Felvették a kapcsolatot a Monori Rendőrkapitánysággal és úgy 
beszélték  meg,  hogy február  hónaptól  indul  a  program.  Itt  szeretné  megköszönni  Pozbai  Tibor 
Úrnak  az  alsó  tagozatosoknak  tartott  közlekedésbiztonsági  előadást.  A problémás  és  a  renitens 
tanulókat nehezen tudjuk kezelni. A TÁMOP pályázat keretében egy másik iskolából átvették az 
Arizona programot. Ez a program 95%-nál eredményes, ez azt jelenti, hogy a gyerekek 5%-ával 
nem  tudnak  mit  kezdeni.  Szerdán  lesz  nevelőtestületi  értekezletük,  ahova  Pápáról  jönnek  és 
bemutatják a pedagógusoknak a programot, hogy ott hogyan működik. Kiürítettek egy termet, ami 
nagyon  puritánul  van  berendezve.  Ha  a  tanuló  az  órán  kezelhetetlenül  viselkedik  a  nevelő 
megkérdezi  tőle,  hogy próbál-e  a  viselkedésén változtatni  vagy választja  az  Arizona  szobát.  A 
szobában mindig van egy nevelő és amikor a gyerek megérkezik egy tervet készítenek el, hogy a 
gyerek  hogyan ítéli  meg a  cselekedetét.  A programmal  kapcsolatos,  helyi  finomításokat  el  kell 
végezni.  Év végén fog tudni ismét beszámolni arról, hogy Monorierdőn mennyire volt hatásos.

Borbás Elvira bizottság elnöke: Köszöni Pozbai Tibornak a pozitív hozzáállást és kéri, hogy ismét 
legyen előadás a közlekedésbiztonságról, valamint legalább hetente egyszer menjen végig az iskola 
folyosóján,  mert  mint  a  településen  a  rendőri  jelenlét  visszatartó,  úgy  az  iskolában  is  az. 



Megköszöni a polgárőrség munkáját, a szép eredményeket. Arra kéri Pozbai Tibort, hogy a jövőben 
is tájékoztassa a Hírmondót a rendőrségi hírekről. Megköszöni a Rendőrkapitányság képviselőinek, 
hogy eljöttek. 

2.   napirendi pont: Tájékoztató a könyvtárról  

Borbás  Elvira  bizottság elnöke:  A könyvtár  működését  egy 2008-as  önkormányzati  rendelet 
szabályozza. Ez az önkormányzatnak kötelezően ellátandó feladata. Eddig nem volt rá lehetőség, de 
most megnyitják az iskolai könyvtárat a lakosság felé. A könyvtáros Devecz Gyuláné, aki vállalta, 
hogy minden csütörtökön 13.30 órától 19.30 óráig áll a lakosság rendelkezésére.

Sasvári Istvánné:  A könyvtár az iskola könyvtára, sok éven keresztül a monori nagykönyvtár fiók 
könyvtáraként  működött.  Egy  bizonyos  összeg  állt  minden  évben  rendelkezésre  új  könyvek 
vásárlására, de ez a későbbiekben megszűnt és csak az az állomány maradt, ami addig összegyűlt.  
Ez az állomány sajnos nagyon hiányos és a könyvek avultak. Ezért kéri a bizottságot, hogy 2012. 
évtől  valamennyi  beszerzési  keretet  biztosítsanak,  hogy  az  állomány  fejlődni  tudjon.  Az 
önkormányzatok tudnak indulni pályázatokon, például az érdekeltségnövelő pályázaton. Ha az egy 
lakosra jutó beszerzési keretet nem éri el, akkor is lehet pályázni. A könyvtárat áthelyezték a 4-es 
terembe, rögtön a bejárathoz került, itt még tisztasági meszelést és villanyszerelési munkákat kell 
elvégezni,  különböző  javításokra  lenne  szükség.  A  könyveket  számítógépen  szeretnék 
nyilvántartani.

Borbás  Elvira  bizottság  elnöke: Szeretné,  ha  egy  számítógép  is  működne  ott  internet 
hozzáféréssel. Biztosítani szeretnének faxot a lakosság részére, amiért egy névleges összeget kell 
fizetni. A könyvtárban lehet rendezni író, olvasó találkozókat, előadásokat.

Juhász Sándor polgármester: Monorierdőn van már olyan lakos,  aki  könyveket  ajánlott  fel  a 
könyvtár részére, kérdés, hogy el tudják-e helyezni, mert több száz darabról van szó.

Borbás Elvira bizottság elnöke: Fel kell mérni, hogy mennyi polcot tudnak elhelyezni, mert ez a 
terem nem csak könyvtárterem, hanem délelőtt tanítás folyik benne. Ha bővülne az iskola, akkor 
lehetne kialakítani egy külön könyvtártermet, de jelenleg erre nincs lehetőség.

Devecz Gyuláné:  Mindent meg fog tenni annak érdekében, hogy a könyvtár jól működjön. 2004-
ben végzett Jászberényben, itt számítógép-kezelői képzést is kapott, a Ceglédi Városi Könyvtárban 
volt gyakorlaton. Törekedni kell az állagmegóvásra és a biztonságra.

Dr. Pácziné Félix Anna: A fénymásolást is kellene biztosítani és jó lenne, ha lennének folyóiratok.

Borbás Elvira bizottság elnöke: A későbbiekben a nyitva tartást bővítenék még egy nappal. 

Több tárgy nem lévén Borbás Elvira megköszöni a bizottság munkáját és az ülést 15 óra 55 perckor 
bezárja.

K.m.f.

Borbás Elvira Dzsupin Imréné
bizottság elnöke jegyzőkönyv hitelesítő


